

CONSEIL DE L'ATLANTIQUE NORD  
NORTH ATLANTIC COUNCIL

NATO UNCLASSIFIED AND PUBLIC DISCLOSED (S) (P. Gov.)

EXEMPLAIRE  
COPY

(17)  
N° 123

ORIGINAL: ENGLISH  
10th May, 1967

NATO RESTRICTED  
DOCUMENT  
AC/261-D/1

SPECIAL GROUP ON THE FUTURE TASKS OF THE ALLIANCE  
DOCUMENTATION

Note by the Chairman

In connection with the Special Group, I have instructed the International Staff to make an examination of articles and books published, notably during the past two years, by qualified authors, in which they express opinions with regard to the future of the Alliance. The results of this examination will be made available to the Sub-Groups in an appropriate form.

2. A preliminary investigation has revealed one outstanding lacuna in the material available to us. I refer to expressions of opinion emanating from national leaders, politicians and Members of Parliament. In addition to significant statements made to National Legislatures, I have in mind also reports of Parliamentary Committees or Working Groups as well as public speeches.

3. In order to bridge this gap, I should be grateful if delegations would bring examples of such material to the attention of the Assistant Secretary General for Political Affairs, whenever possible in the form of photocopies.

(Signed) Manlio BROSIO

OTAN/NATO,  
Paris, (16e).

NATO RESTRICTED

CONSEIL DE L'ATLANTIQUE NORD  
NORTH ATLANTIC COUNCIL

NATO UNCLASSIFIED AND PUBLIC DISCLOSED (D 7)

EXEMPLAIRE N° 54

COPY

ORIGINAL : ANGLAIS  
10 mai 1967

3-1-0213 (Sp. Gr.)  
NATO DIFFUSION RESTREINTE  
DOCUMENT  
AC/261-D/1

GROUPE SPECIAL SUR LES TACHES FUTURES DE L'ALLIANCE

DOCUMENTATION

Note du Président

En liaison avec le Groupe Spécial, j'ai demandé au Secrétariat international d'étudier les articles et les livres publiés, particulièrement au cours des deux dernières années, par des auteurs autorisés exprimant des opinions en ce qui concerne l'avenir de l'Alliance. Les résultats de ce travail seront communiqués aux Sous-Groupes sous la forme adéquate.

2. Une étude préliminaire a montré qu'il existait une lacune considérable dans la documentation à notre disposition. Je fais allusion aux opinions émises par les dirigeants, hommes politiques, membres du Parlement ; et aussi aux déclarations de fond faites dans les assemblées nationales ; j'ai aussi à l'esprit les rapports des Comités parlementaires ou des groupes de travail, aussi bien que les discours publics.

3. Afin de combler ce fossé, je serais reconnaissant aux délégations si elles voulaient bien faire parvenir quelques exemplaires de cette documentation à l'attention du Secrétaire Général Adjoint pour les Affaires Politiques dès qu'elles le pourront et sous forme de photocopies.

(Signé) Manlio BROSIO

OTAN/NATO  
Paris (16e)

NATO DIFFUSION RESTREINTE